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Zaterdag 14 mei was de officiële opening van

de natuurspeelplaats aan de Jan de Witstraat.

Kunstenaar Marc Overkamp legt de laatste

hand aan z’n kunstwerk, een huisje gevuld

met wensen van kinderen uit de buurt. Het is

de bedoeling dat het huisje over 10 jaar weer

geopend wordt.
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Ons wijkblad wordt uitsluitend
bezorgd bij brieven-bussen
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Rommelmarkt in de
Jan van Galenstraat
Zaterdag 2 juli 2011 van
12.00 - 16.00 uur, Rommel-
markt vanuit de voortuintjes
van de Jan van Galenstraat.

Volleybal om de
hoek
Wij (een gemengde groep

enthousiaste volleyers tusen
de 25 en 50) zijn op zoek naar
nieuwe aanwas. We spelen
elke donderdag avond tussen
18.30 en 19.30 in de gymzaal
van basisschool de Buut (lo-
catie Molukkenstraat) bij de
Archipelstraat. Het speelni-
veaumaakt niet veel uit, als je
de basisbeginselen van het
volleyen maar onder de knie
hebt.Het gaat ons vooral om
de lol van een partijtje spelen.
De kosten zijn laag, je betaalt
alleen je deel van de zaalhuur.

Iedereen vanaf 16 jaar is van harte welkom een
keertje te komenmeespelen.
Voor meer info, spreek een bericht in bij
Mieke (024-3235821) en je wordt terug-
gebeld. Of mail naar Francine:
thandeka7@hotmail.com.

Jubileum Inthieme Tangosalon!
Zondag 21 Augustus is er alweer voor de

Tiende keer een tangosalon met picknick in
het Thiemepark. De B.O.B en wijkbewoon-
ster Riëtte Wijns nodigen jullie uit om van
15.00 tot 21.00 uur te komen genieten van
een zomers gevoel in ons prachtig parkje
met mooie muziek, dans en de zelf meege-
nomen picknick.
Speciaal voor de wijkbewoners, van jong

tot oud, is er vooraf van 14:00-15:00 uur een
kennismakingsles Argentijnse tango vanWim
en Riëtte (Vooraf aanmelden is niet nodig,ge-
woon komen!) Hier kunt u de basispassen le-
ren. Grijp uw kans! Het is gratis!
Eenmooie gelegenheid ommedebewoners

uit Bottendaal eens op een andere manier te
ontmoeten.

Komt allen!

Straatborrel Van Dulckenstraat
Bewoners van de Van Dulckenstraat op

gelet!! Op zaterdag 10 september is er een
straatborrel op een centrale plek in de straat,
van 16.00 – 19.00 uur. Met een drankje, een
hapje en uw buren. Nader bericht volgt in de
loop van de zomer via uw brievenbus.
+ foto vanWillemien??

Redactieleden gezocht
Bij de redactie van www.bottendaal.nl

is nog plaats voor enthousiaste medewer-
kers die op zoek gaan naar nieuws, beeld en
geluid uit of over de wijk. Fotografen– video
makers – journalisten – e.a. ( digitale ) cre-
atievelingen zijn van harte welkom.
Wijkwebsite voor Bottendaal:
www.bottendaal.nl
Redactie: Paulien Driessen, Cobi van Vugt,
Marianne van den Heuvel, Michiel Sauter,
Hans van Uden.
Webmaster: Frank Bijl
e-mail: redactie@bottendaal.nl
tel.: 024 – 360 60 81

De Van Dulckenstraat foto: Willemien Geboers



R i j w i e l b o e t i e k
Henk Geurts

2e hands fietsen vanaf €65,–
Tevens nieuwe fietsen en reparatie

Van Oldenbarneveldstraat 77b

6512AV Nijmegen

024-3608170

www.rijwielboetiekhenkgeurts.nl

www.rijwielboetiekhenkgeurts.com

De laatste twee jaar heb ik de rubriek “Berichten van de BOB”

verzorgd. Deze rubriek houdt echter op te bestaan.

Ik blijf schrijven over de achtergrond van actuele onderwerpen

die spelen in de wijk, maar niet meer vanuit het perspectief van

de BOB. De Zeeheld gaat onafhankelijkere koers varen, we zijn

dan ook bezig om onze belangen onder te brengen in een stichting.

We zullen voortaan eigenstandig onze subsidie aanvragen en

onze financiën beheren.

werk, een stichtingsvorm geeft gedoe,maar ook
demogelijkheid om gemeenschapsgeld verant-
woord te beheren. De gemeente ondersteunt
deze verzelfstandiging, niet alleen vanwege het
beheren van de financiën maar vooral ook om-
dat een wijkblad - in haar ogen- zo onafhanke-
lijk mogelijk moet zijn. De Zeeheld blijkt het
enige wijkblad in Nijmegen te zijn dat haar be-
langen niet in een stichting heeft ondergebracht.

De Zeeheld heeft een aantal raakvlakken met
de website, maar de Zeeheld wil haar wijkblad
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Van BOB los... eigenstandig blijven uitgeven. Wij nemen in
onze statuten op dat we een wijkblad uitge-
ven. Ooit zal er geen papieren Zeeheld meer
zijn omdat iedereen de info digitaal tot zich
neemt. Zover is het echter nog lang niet, we
schatten in dat we de meerderheid in de wijk
een grote dienst bewijzen door de Zeeheld
voorlopig nog op de mat te laten vallen. Als
wijkblad verschijnen we 6 keer per jaar, niet
genoeg om in deze tijd de actualiteit op de
voet te kunnen volgen en van commentaar te
voorzien. We laten dat gebied graag over aan
de website. Nu de redactie van de website
weer enigszins op sterkte lijkt, hoop ik dat
met het aanbod van onderwerpen uit de Zee-
held, in combinatie met het nieuws en archief
van de website een zo compleet en gevari-
eerd mogelijk beeld van onze wijk gegeven
wordt.

Tot slot wil ik namens de Zeeheld de BOB be-
danken voor het jarenlang aanvragen van de
subsidie en beheren van de financiën. We
gaan dit nu zelf doen, maar blijven nauw in
contact met elkaar omdat we een gezamenlijk
belang hebben dat zo groot is als de wijk maar
ook weer klein genoeg om elkaar makkelijk te
kunnen vinden en aan te spreken. n

Door: Alphons Backx

D
itvindt overigens plaats op uitdrukke-
lijk verzoek van de BOB zelf. De BOB
stopt met het direct ondersteunen van

‘projectgroepen’. Ze hadden graag gezien dat
wij zo spoedig mogelijk een eigen bankreke-
ning hadden geopend, of desnoods de subsidie
op een privérekening hadden laten storten.We
zijn echter van mening dat we, omdat het ge-
meenschapsgeld is, dit zo transparant mogelijk
moet gebeuren. Het is en blijft vrijwilligers-
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Pottenkijken in het LAN

Lesbische geschiedenis in Bottendaal

Door Ans Aerts

H
et Lesbisch Archief Nijmegen (LAN)
bevindt zich in één van de vele sfeer-
volle panden, die Bottendaal rijk is.

Bij binnenkomst valt je blikmeteen op dewan-
den die van onder tot boven met boeken zijn
bekleed. Een houten tafel met stoelen staat in
het midden van de lichte ruimte. De hele be-
nedenverdieping van het pand fungeert als ar-
chief. Ook in de achterkamer, de kelder en in
een kamer op de bovenverdieping bevindt zich
materiaal. Ineke Duursema en Renee Schoffe-
len beheren het archief, samen met vijf andere
vrouwen.Renee is ook één van de oprichtsters.
Het archief opende zijn deuren in 1985 inVilla
Lila; sociaal-cultureel centrum voor homosek-
sueel, lesbisch en biseksueel Nijmegen. Renee

Sinds ruim een jaar is in een woonhuis in Bottendaal het Les-

bisch Archief Nijmegen (LAN) gehuisvest.Het archief werd 26

jaar geleden opgericht.Wiemeer wil weten over de geschiedenis

van lesbisch en biseksueel Nijmegen kan hier terecht.

stukken.Ook zijn er 250 knipselmappen, ruim
11meter tijdschriften en 1000 video- en audio-
opnames. Vanaf het begin richtte het archief
zich op een brede groep lesbische vrouwen.Re-
nee: “wij kwamen zelf uit de vrouwenbewe-
ging,maar lang niet alle lesbische vrouwenwa-
ren feministisch. We wilden er voor alle
lesbische vrouwen zijn, dus ook voor bijvoor-
beeld de lesbiennes die inDukenburg achter de
geraniums zaten.”

Zolder leegruimen
Dat het archief in Bottendaal terechtkwam, is

min ofmeer toeval. Ineke:“In 2010werd duide-
lijk datVilla Lila zouworden opgeheven. In die-
zelfde periode kwam dit benedenhuis leeg te
staan en we bedachten dat het leuk zou zijn om
het archief hier naartoe te halen. Van het één
kwamhet ander.”Vanaf deoprichting vanhet ar-
chief in 1985 verzamelden de vrouwen alles wat
werduitgegevenof verscheendat betrekkinghad
op lesbisch zijn.Het archief krijgt ook vaak spon-
tane donaties. Ineke:“Zo zijn we een tijdje gele-
den naar Vught gereden, naar twee dames die
hun zolder leegruimden.Via onze website had-
den ze contact met ons gezocht. Zij hadden bij-
voorbeeld affiches die wij niet meer hadden en
waar we dus heel blij mee waren.” In de jaren

vertelt over het ontstaan van het LAN:“In de ja-
ren tachtig was ik als lesbische vrouw actief
binnen de vrouwenbeweging inNijmegenmaar
ik had, net zoals andere vrouwen die ik kende,
moeite met ontdekken wat het nu betekende
om lesbisch te zijn.Toenwe opgroeiden hadden
we geen voorbeelden van lesbische vrouwen,
waarmeewe ons konden identificeren.Voor de
generaties na ons wilden we dat gemakkelijker
maken.Daarombeslotenwe de geschiedenis en
de eigen verhalen van lesbische vrouwen vast te
leggen en een archief op te richten.”In eerste in-
stantie bestond het archief uit een paar plank-
jes met boeken en een laatje met persoonlijke
documenten, zoals dagboeken. Inmiddels be-
slaat het archief ruim 1500 affiches, honderden
prentbriefkaarten, buttons en foto’s, ruim 4000
boeken enmeer dan 800 rapporten en beleids-



sprekken nemen we op. Op die manier hebben
weweer een stukorale geschiedenis erbij.”De ge-
schiedenis is nog lang niet compleet. “Er is nog
genoeg materiaal, want er wonen veel lesbische
vrouwen in Nijmegen en zeker ook in Potten-
daal, zoals wij het noemen”, zegt Ineke lachend.
Het beheren en digitaliseren neemt veel tijd in
beslag,maar is dankbaarwerk.“Iedere keer als ik
ermeebezig ben,komener allerlei herinneringen
naar boven.Dat is leuk,maarwenemende strijd
die we hebben gevoerd voor de lesbische bewe-
ginghiermeeook serieus”,aldus Ineke.Renee vult
aan: “Het is belangrijk dat die geschiedenis be-
waard wordt en zichtbaar blijft. Er is steeds een
kleine groep lesbische vrouwen geweest,die zich
openlijk manifesteerde, maar het grootste deel
heeft een vrij onzichtbaar leven geleid. Ook de
geschiedenis van die vrouwen is opgeslagen in
het LAN.Met namede jaren tachtig zijn voor de
ontwikkeling van de vrouwenbeweging en de
lesbische beweging inNederlandontzettend be-
langrijk geweest.”
Het Lesbisch Archief Nijmegen (LAN) is

altijd op zoek naar spullen om de collectie
uit te breiden. Én het archief roept vrouwen
en sympathiserende mannen op om Vrien-
din te worden en het archief financieel te
steunen. Kijk ook op: www.lesbischarchief.nl
Mail voor meer informatie naar: lesbische-
schatten@hotmail.com of info@lesbischar-
chief.nl of bel: 024-3234459. n
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tachtig kwamhet nog regelmatig voor dat fami-
lieleden spullen weghaalden als een lesbische
vrouw overleed. Renee: “Alles wat met het les-
bisch-zijn temakenhad,werd vernietigd,omdat
de familie er niets mee te maken wilde hebben.
Er waren echter ook vrouwen die in hun testa-
ment lieten opnemen dat bepaalde spullen naar
het LAN zouden gaan, zodat ze nog van nut
konden zijn voor andere
vrouwen. Nu maken we
dat eigenlijk niet meer
mee, maar we blijven
vrouwen wel aansporen
om hun spullen in te le-
veren, zodat de geschie-
denis niet verloren gaat.”
Het archief beschikt over bijzondere spullen,

zoals de kaartenbak met bibliografie van de
schrijfster Andreas Burnier, pseudoniem voor
Catharina IrmaDessaur.Zij was hoogleraarCri-
minologie aan de Nijmeegse universiteit van
1973 tot 1988. Na haar scheiding in 1961 werd
ze openlijk lesbisch. Als één van de eersten
schreef ze in de Nederlandse literatuur over
vrouwelijke homoseksualiteit.Het LANbeheert
ook het archief van De Feeks; bekend uit de ja-
ren tachtig van de boekhandel, het vrouwencafé
en het documentatiecentrum.Het documenta-
tiecentrum van De Feeks verzamelde ongeveer
alles wat betrekking had op de vrouwenbewe-
ging. Ineke en Renee bewaren zelf goede herin-
neringen aan de jaren tachtig, toen vrouwen

zich organiseerden in de kraak- en anti-kern-
energiebeweging en in actiegroepen tegen ge-
weld en tegen porno. Ze verhalen enthousiast
over de strijd tegen de komst van een pornobi-
oscoop inNijmegen.De bioscoop kwamer toch
en vrouwen gingen over tot bezetting van het
pand, waarin de bioscoop was gevestigd. Een
aantal vrouwen werd opgepakt en de politie

deed een inval in het vrou-
wencafé van De Feeks.
“Dat waren nog eens tij-
den”, verzuchten ze beiden
met een glimlach. Renee:
“In ons archief hebben we
duizenden foto’s en pos-
ters uit die tijd. Posters

werden toen nog gestencild of gezeefdrukt. Als
er een actie was, stencilden we snel een aantal
posters om vrouwen te ronselen.”

Pottendaal
Het LAN is afhankelijk van een netwerk van

Vriendinnen (vrouwen enmannen), diemaan-
delijks een vast bedrag doneren. Het geld is be-
doeld voor het beheer en het aanschaffen van
nieuwmateriaal voor het archief.Een groot deel
van het werk gaat zitten in het digitaliseren van
hetmateriaal.Vervolgens komthet opdewebsite
vanhet LAN terecht. SomsnodigendeLAN-da-
mes vrouwen uit om naar het archief te komen.
Renee:“Dan gaanwe rondde tafel zitten,nemen
een fotoalbumerbij en latenwe zepraten.Die ge-

Renee van Stoffelen (links) en Ineke Duursema. foto’s: Willemien Geboers

“Als er een actie was,

stencilden we snel een

aantal posters om

vrouwen te ronselen.”
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Cordium, har t je
Bottendaal
DoorHarriet Maat

T
oen ze het voor het eerst zagen, was
het pand behoorlijk armetierig. De
kozijnen waren rot, het dak lekte en

de vloerbalken waren doorgesleten. En de
tuin was de stortplaats van de buurt. Toch
zagen Anna Timmermans en Cees van Loon
het helemaal voor zich. Hier aan de De Ruy-
terstraat zouden ze hun droom gaan verwe-
zenlijken: een werkgemeenschap voor men-
sen die anderen helpen in hun persoonlijke
groei en ontwikkeling. Inmiddels is Cordium
al ruim tien jaar een feit.
Cees: “De droom ontstond toen Anna al jaren
werkte in haar therapiepraktijk aan huis onder

meer als lichaamsgericht therapeut, op zolder
aan de Van Trieststraat. Ze vond het steeds
lastiger om werk en privé te combineren, dus
ze wilde graag een praktijk buitenshuis. Daar-
naast wilde ze de collectiviteit opzoeken. In dit
werk ben je eigenlijk altijd alleen bezig, terwijl
je door een groep te vormen elkaar zou kun-
nen stimuleren.”
Anna en Cees gingen op zoek naar een ge-
schikt pand. Cees: “Anderhalf jaar lang
struinden we zo’n beetje alle kloosters en
oude schoolgebouwen in Nijmegen af, maar
het was het allemaal niet. Toen hoorden we
dat dit pand vrijkwam.We gingen kijken en
waren meteen verkocht, al was het pand be-
hoorlijk onderkomen. Maar bouwkundig

was het in een prima staat en het had de po-
tentie die we zochten. En de plek hier is na-
tuurlijk fantastisch!”
“We knapten het pand op – een enorm pro-
ject – en begonnen daarna voorzichtig, met
drie of vier collega’s, met de realisatie van
onze droom. Ik aan de praktische kant, met
het regelwerk, en Anna en de anderen aan de
binnenkant, met hun cliënten. Binnen de
kortste keren sprak zich rond hoe prettig het
werken hier was. Er kwam heel veel belang-
stelling van anderen die ook op het terrein
van persoonlijke ontwikkeling werkten en
al snel hadden we meer nodig dan de vier
ruimtes beneden. We besloten de bovenver-
dieping ook op te knappen.”

Honderdvijftig stopcontacten
“De laatste eigenaar, drukkerij Berkhout,

had niets met de verdieping gedaan en de vo-
rige bestemming van het pand was er nog dui-
delijk zichtbaar.Voor de TweedeWereldoorlog
was dit pand van een Joodse familie die hier
een tricotagebedrijf had, waar onderbroeken
en overhemden gemaakt werden. Wij hebben
overigens geprobeerd te achterhalen wie die
familie was en waar ze zijn gebleven,maar dat
is ons niet gelukt. Onder de plafondbalken za-
ten twee rijen met van voor naar achter hon-
derdvijftig stopcontacten voor evenzoveel naai-
machines. Wat we ook aantroffen was het
knopenmagazijn met zijn tientallen laatjes en
luikjes en de geweldige kluis, waar toen de lo-
nen in bewaard werden. De hele verdieping
hebben we gestript en opnieuw ingedeeld,
maar de originele elementen hebben we be-
houden. Zo zie je hier de oorspronkelijke gra-
nitovloer, de bijzondere wand rondom het
trappengat die geheel bestaat uit glazen ruiten
en de gietijzeren radiatoren. Zo hebbenwe een
stukje Bottendaalse historie bewaard.”
“Inmiddels werken er op jaarbasis zo’n hon-
derd mensen – coaches, yogadocenten, hap-
totherapeuten, etc.– in het Cordium.Mensen
vinden het prettig om hier te werken. De
kleinschaligheid speelt daarin mee.Maar ook
de locatie, dicht bij het station, en juist deze
wijk. Mensen vinden de sfeer in Bottendaal
prettig, komen er graag en blijven hier in de
zomer wat langer om naar een terras of het
park te gaan. Dat park was trouwens een on-
verwacht cadeautje. Toen we hier een jaar
bezig waren, ging het gebouw van de Ko-
ninklijke Drukkerij Thieme tegen de vlakte
en dit mooie park kwam ervoor in de plek.
Fantastisch! Er kwam licht, ruimte en speels-
heid. Ik vind het een van de mooiste parkjes
van Nijmegen.”
“Wat mensen hier verder fijn vinden is de
mogelijkheid tot kruisbestuiving. Cordium
is een broedplaats waar mensen met el-
kaar ideeën genereren en samenwerken.
En mensen die hier werken hebben res-
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verantwoordelijkheid verklaart denk ik voor
een deel het succes en de sfeer die hier hangt.

Dit is geen zalenver-
huurcentrum. Mensen
zijn niet anoniem, ze
hebben allemaal een ge-
zicht en een naam.”
“Voor Bottendaal is het
denk ik goed dat het cen-
trum er is. Natuurlijk ge-

nereert het heel wat mobiliteit in de wijk; er
komen honderden mensen in de week. Maar
het voegt ook iets toe. Het brengt mensen
hierheen die iets voor de wijk kunnen beteke-
nen. Cordium is weliswaar niet speciaal ge-

pect voor elkaar, iedereen gunt de ander
zijn cliënten en de ruimte.” Cees is intus-
sen zelf ook therapeut.
“Ik ben me gaan ver-
diepen in wat er ach-
ter die deuren ge-
beurde en heb me
ontwikkeld tot core
energetisch coach.
Sinds oktober 2010
heb ik hier mijn eigen praktijk.”

Het succes en de sfeer
“Cordium is een concept dat gegroeid is

in het jasje dat wij zelf hebben gemaakt. Het
bestaat volgens mij nergens anders. Een cen-
trum zonder personeel en zonder subsidies.
De mensen die hier werken zijn 100% ver-
antwoordelijk voor hun eigen product en
hun eigen werving. Wij geven de ruimte ter
beschikking en het enige wat we vragen is
verantwoordelijkheid voor het pand. Dat
gaat om simpele dingen, zoals de verwar-
ming en het licht uitdoen als ze weggaan en
gebruikte kopjes afwassen. Die gezamenlijke

richt op de wijk – we hebben een bereik door
het hele land en zelfs over de grens –maar Bot-
tendalers kunnen natuurlijk wel meedoen aan
de activiteiten. Naast de enorme variatie aan
individuele en groepsgerichte therapieën en
coachingstrajecten is er een groot aanbod aan
trainingen, workshops, lezingen, cursussen en
open inloopactiviteiten. En mensen kunnen
naar de open dag komen, dit jaar op 4 sep-
tember. Dan zijn er zo’n twintig gratis work-
shops, zoals yoga,meditatie en dit jaar is er een
workshop ‘stop met emotie-eten’. En dat is
slechts een greep uit het aanbod.” n

Meer weten over Cordium? www.cordium.nl

Hart der harten
Cordium betekent ‘hart der harten’. Het
is een Latijnse vervoeging van het woord
voor hart:cor. Cees: “Deze werkge-
meenschap is een centrum, een hart. En
veel werk dat cliënten hier doen, is ge-

baseerd op werken vanuit je hart. De
mensen die hier activiteiten aanbieden,
hebben een ruim hart en geven hun hart.
Het Cordium wordt dus gevormd door
meerdere harten.”

Cees van Loon foto’s: Willemien Geboers

“Wat mensen hier

verder fijn vinden is

de mogelijkheid tot

kruisbestuiving.”
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Door Luc van Houte

E
ugene woont sinds 1993 in Bottendaal.
Als grafisch ontwerper werkt hij in een
studio op de Hatertse Veldweg. Naast

grafisch werk heeft hij altijd al films willen
maken en de laatste jaren gebeurt dat ook
steeds meer.

Vorig jaar had hij ook al meegedaan aan het
Go Short festival, wat toen voor de eerste keer
in Nijmegen werd georganiseerd. De film
kreeg toen de prijs voor het beste script en de
runner up award voor de beste film.
Dit jaar wilde hij alleen maar meedoen onder
een aantal voorwaardes: de film moest ge-
maakt worden met een heel klein team, alles
moest op dezelfde plek worden opgenomen,
en acht uur per nacht slapen. Aan al deze
voorwaardes werd tijdens het maken van de
film voldaan.

Go Short is een festival dat zich in meer dan
honderd steden, verspreid over de hele we-
reld afspeelt. Alle winnaars per stad worden
aan het eind van het jaar ingestuurd naar
Miami, daar doe je dan mee voor de inter-
nationale verkiezingen tot de beste film. De

Van 16 tot en met 20 maart

vond in theater de Lux het

Go Short filmfestival plaats.

Deelnemers van het festival

kregen de opdracht om in

drie dagen tijd een korte

film te maken. Een van de

deelnemers was Eugene

Arts. Met de film ‘Lemnis-

caat’ won hij de prijs voor

de beste film.

Eugene Arts foto: Willemien Geboers

tien beste films aldaar worden weer gese-
lecteerd voor het filmfestival in Cannes. De
mogelijkheid bestaat dus dat de film Lem-
niscaat ook op het filmfestival in Cannes
zal worden vertoond.

‘Lemniscaat’ is op een vrije manier tot stand
gekomen. Er was geen storyboard met een
strakke verhaallijn en alles werd op een in-
tuïtieve manier opgenomen. Jaap Robben,
een bekende van Eugene, speelt de hoofdrol.
Jaap Robben, de ex-stadsdichter van Nijme-
gen, woont ook in Bottendaal.

Eugene vond het prettig samenwerken met
Jaap want hij kwam als acteur met goeie
ideeën. Bijvoorbeeld over de kleding die de
hoofdpersoon zou moeten dragen. Tijdens
de montage bleek bijvoorbeeld dat hij twee
verschillende sokken aanhad, iets wat goed
paste bij het personage.

Voor een groot gedeelte speelt de film zich
in een kast af. Daar zit iemand in die zich
heeft teruggetrokken uit de buitenwereld om
naar zichzelf te kijken. Hij komt zichzelf
daarbij tegen en gaat daarna weer terug de
kast in. De titel van de film verwijst naar
deze cyclus zonder begin of eind. Er is ge-
probeerd om beeldend te maken wat zich in
het hoofd van iemand allemaal af kan spelen
en dat je als mens behoorlijk in de knoop
kunt raken.

Eugene is tevreden over het eindresultaat. Toen
hij na de montage alles achter elkaar zag vond
hij dat het klopte. Door de aard van de film
kon het ook zijn dat het publiek het niks zou
vinden omdat het afweek van een standaard
verhaaltje, een anekdotische film.Maar uit de
reacties bleek dat men het vooral boeiend
vond om naar te kijken. n

Voor meer info. kijk op: www.goshort.nl

‘Lemniscaat’ naar het film-
festival in Cannes
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Probst Administratief is een kleinscha-
lig administratiekantoor in Bottendaal.

U kunt bij ons terecht voor:

– alle soorten belastingaangiften particulier

én ondernemer.

– belastingadvies op maat,

– bedrijfsadministratie en boekhouding

– uw persoonlijke administratie

Stijn Buysstraat 40 | 6512 CR Nijmegen

t: 024 323 00 99 | m: 06 45 32 45 27

info@probstadministratief.nl

belastingconsulentnummer 580 338

Adverteren in
De Zeeheld...

De hele wijk
binnen uw bereik!!

Met een advertentie in De Zeeheld be-

reikt u simpel en voordelig bestaande

én nieuwe klanten in de buurt. De Zee-

held verschijnt zes keer per jaar en

wordt huis aan huis bezorgd op meer

dan 2000 adressen in Bottendaal.

Interesse? Mail dan naar
dezeeheld@yahoo.com
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mee kon winnen en waren er een aantal zeer
fraai aangeklede tafeltjes en kleedjes te be-
wonderen. De prijs ging echter naar het
kleedje waar je jouw eigen kroontje kon ver-
sieren en voor iemand die je dierbaar is een
lintje kon kopen. Een zeer vindingrijke en ei-
genzinnige manier om een extra zakcentje te
verdienen. Ook was er bijzonder veel aan-
dacht besteed aan de presentatie.

Activiteiten
De verschillende activiteiten die in demid-

dag voor de kinderen waren georganiseerd
waren erg divers. Zo kon-
den de kinderen leren
hoe je moet break-
dancen, een eigen but-
ton maken, een lekkere
versnapering in de vorm
van een zelf versierde
koek naar binnenwerken
en eens een ander gezicht
laten zien door zich te la-

ten schminken. Het weer werkte prima mee,
het was stralendmet een lekker temperatuur-
tje en de sfeer was dan ook prima.

Koninginnedag 2011
Om drie uur was het dan tijd voor het
open podium. Elk jaar vinden toch een he-
leboel kinderen het leuk om te laten zien
wat ze kunnen. Er waren dan ook heel veel
verschillende acts te zien. Kinderen die
kunnen dansen, playbacken, toneel spelen
en livemuziek ten gehore kunnen brengen,
het kwam allemaal langs. Een mooie me-
daille met de koningin er op was hun ver-
diende loon. Zelfs wisten sommige ou-
ders hun podiumangst te overwinnen en
een heuse imitatie van K-3 te vertonen.
Aan de choreografie van deze act was bij-
zonder veel aandacht besteed, het klopte
tot in de puntjes.

Daarna was het tijd voor ontspanning, een
drankje, een hapje en een muziekje. Ook
aan de ouders was gedacht en er kon ge-
danst en geswingd worden. Door het mooie
weer draaide de bar op volle kracht en
duurde het feestje tot vroeg in de avond.
Terugkijkend op een mooie en geslaagde
dag ging het oranjecomité moe maar vol-
daan naar huis.

foto: Rianne Janssen

Door Rianne Janssen

T
raditiegetrouw was er weer een vie-
ring van Koninginnedag in speeltuin
het Kraaienest. Om half tien dienden

de eerste bezoekers zich al aan met de vraag
of ze naar binnen mochten om hun spulletjes
voor de vrijmarkt alvast uit te stallen. Zij
moesten echter tot tien uur geduld hebben.
Het was dan ook een mooi gezicht om de
stroom van bezoekers en verkopers binnen te
zien wandelen toen het eenmaal tien uur
was. Het was bonte verzameling van kinde-
ren, ouders en spulle-
tjes, die zich al snel ver-
spreidde over de
speeltuin. Uiteraard was
er weer een prijs te ver-
dienen voor diegene die
op de meest originele
manier zijn of haar geld
wist te verdienen. Zo
waren er milkshakes te
koop, kon je een speen met je mond probe-
ren te vangen om een babypop stil te krijgen,
werden er lootjes verkocht waar je een taart

“Het weer werkte lekker

mee, het was stralend

met een lekker tempe-

ratuurtje en de sfeer

was ook prima.”
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Wie weet hier meer van... ?

Uit de oude doos

Het sponsorbord foto: Rianne Janssen

Mail naar dezeeheld@yahoo.com of

laat een berichtje t.a.v. De Zeeheld

achter in het Wijkcentrum Burghardt

Vrijwilligers
Een dag als deze draait volledig op vrij-

willigers. Zonder vrijwilligers is er geen Ko-
ninginnedag in de speeltuin. Het geeft ieder
jaar weer een goed gevoel om te zien dat
mensen bereid zijn om de handen uit de
mouwen te steken. Of het nou mensen zijn
die achter de bar hebben gestaan of gehol-
pen hebben met schminken of koekversie-

ren , iedereen die heeft meegewerkt aan
deze dag wordt hartelijk bedankt.

Sponsoring
Ook is het comité afhankelijk van sponso-

ren. Vanaf begin april zijn uitsluitend Bot-
tendaalse bedrijven benaderd om deze dag te
sponsoren. De respons was groot en overwe-
gend positief. Uit deze respons blijkt dat vele

ondernemers in de wijk de speeltuin een
warm hart toe dragen. De sponsoren worden
heel erg bedankt voor hun bijdrage. Zonder
hen is deze dag niet mogelijk.
Volgend jaar wordt er vanzelfsprekend weer
een feest georganiseerd en helpende handen
zijn uiteraard altijd welkom.Want alleen dan
is het mogelijk om Koninginnedag weer net
zo te laten slagen als dit jaar! n
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HET JAAR 1923

‘Oranje boven’ in
Bottendaal

dag nog in Café De Kluizenaar en Café De Kroeg.
Zouden oudere wijkbewoners nog mensen van deze
foto herkennen?

Onrust
Erg vanzelfsprekend was deze nationale eensge-

zindheid in die jaren echter niet. De Eerste Wereld-
oorlog had de internationale politieke verhoudingen
behoorlijk door elkaar geschud. Grenzen waren ver-
legd, monarchieën waren bezweken. De stormachtige
revolutie in Rusland in 1917 en de communistische
machtsovername daarna hadden de angst voor het
‘rode gevaar’ groot gemaakt. De nationale politiek
was verwikkeld in de schoolstrijd, waarin de confes-
sionele en liberale partijen hevig botsten rond de ge-
lijkstelling van openbaar en bijzonder onderwijs. Dat
het overwegend katholieke Bottendaal van toen, zoals
op de foto te zien is, zo openlijk blijk gaf van liefde
voor het protestante koningshuis is zeker bijzonder te
noemen. Ook de Jan van Galenstraat was op een der-
gelijke manier versierd. En van revolutie of politieke
spanningen was geen spoor te bekennen.

‘Glanspunt der geschiedenis’
1923 was in Nijmegen niet alleen het jaar van het

zilveren jubileum van koningin Wilhelmina, maar
ook het startschot van een lange periode van katho-
lieke emancipatie. In oktober 1923 werd de Katholieke
Universiteit gesticht, en in hetzelfde jaar werd aan de
Verlengde Groenestraat het Bisschop Hamerhuis ge-
opend, als universitair studiehuis voor de missiona-
rissen van Scheut. In het kielzog van dit opmerkelijke
bouwsel zouden in de decennia erna talloze zusters,
paters en broeders kloosters, scholen, internaten en
studiehuizen in onze stad bouwen. Het werden er zo
veel dat Nijmegen de bijnaam ‘Monnickendam aan de
Waal’ zou krijgen. De (eveneens katholieke) Gelder-
lander schreef vol trots: ‘Wij katholieken gaan Ne-
derland voeren naar het glanspunt van zijn geschie-
denis.Wij zullen in Nederland de dragers zijn van den
nieuwen tijd’.

Iedereen katholiek?
Was heel Nijmegen in die tijd dan katholiek? Nee, ze-

ker niet. Zo’n twintig procent was protestant, en gaf op
een heel wat minder pompeuze manier uiting aan zijn
overtuigingen. Zoals de kleine protestante gemeente
die in het najaar van 1923 in Bottendaal een kerk
opende die nog steeds in gebruik is. Daar gaan we de
volgende keer een kijkje nemen. n

Met dank aan Frans de Krijger

Bottendaal viert het zilveren jubileum van koningin Wilhelmina. We
zien de Van Goorstraat, op de kruising met de De Ruyterstraat en de
Van Dulckenstraat. Op de ereboog staan de jaartallen 1898 -1923.

Bron: RAN.

Vorige keren lazen we hoe Bottendaal de Eerste

Wereldoorlog (1914-1918) door-stond en het er

betrekkelijk goed vanaf bracht. De jaren die

volgden lieten het zelfde beeld zien als het tijd-

perk van voor 1914: een stad die steeds maar

verder uitbreidde en een groeiende welvaart.

Door Frans Croonen

R
eden voor een feestje was er ook, met name in
1923, toen het exact 25 jaar geleden was dat
koningin Wilhelmina de troon besteeg. Haar

‘regeeringsjubileum’ werd uitbundig gevierd, ook
in Bottendaal. De foto toont ons een prachtig beeld
van het Oranjefeest in de Van Goorstraat. De buurt
heeft de hele straat versierd en een deftige erehaag
opgetrokken, waar vol trots bij wordt geposeerd.
Uitvergrotingen van deze foto hangen vandaag de


